中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我们

2014-06-13 星期五

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

梁英魁,川玲,赵文锐,朱家瑞,方庭正,王升.脑内原发淋巴瘤致交叉性小脑神经机能联系不能的¹⁸F-FDG PET/CT表现[J],中国医学影像技术,2009,25(2):294~296

脑内原发淋巴瘤致交叉性小脑神经机能联系不能的¹⁸F-FDG PET/CT表现

$\textbf{Features of} \ ^{18}\textbf{F-FDG PET imaging in primary cerebrally} \textbf{mphoma with crossed cerebellum diaschisis}$

投稿时间: 2008-09-11 最后修改时间: 2008-10-21

DOI.

中文关键词:交叉性小脑神经机能联系不能 淋巴瘤 磁共振成像 体层射影术,发射型计算机 18F脱氧葡萄糖

英文关键词:Crossed cerebellar diaschisis Lymphoma Magnetic resonance imaging Tomography, emission-compured Fluorodeoxyglucose F18

基金项目:

作者 单位 **E-mail**

梁英魁 海军总医院核医学科, 北京 100037 liangzi110@tom.com

川玲 海军总医院核医学科,北京 100037

赵文锐 海军总医院核医学科,北京 100037

朱家瑞 海军总医院核医学科, 北京 100037

方庭正 海军总医院核医学科,北京 100037

王升 海军总医院核医学科,北京 100037

摘要点击次数:267

全文下载次数:151

中文摘要:

目的 观察大脑原发淋巴瘤所致交叉性小脑神经机能联系不能(CCD)的¹⁸F-FDG PET/CT表现以及探讨不对称指数(AI)检测CCD的能力。方法 回顾性分析12例经手术与活检证实的免疫 正常的大脑原发淋巴瘤患者¹⁸F-FDG PET/CT与增强MRI表现。对所有病例双侧小脑FDG代谢显像进行视觉分析以及AI的半定量分析。AI值大于0.10认定CCD阳性。结果 所有原发病灶均显示为结节样、团块样异常FDG浓聚和MRI显著强化。2例为颅内多发病灶,10例为单发病灶。6例单发病灶淋巴瘤患者CCD阳性,视觉分析与AI均为阳性表现,所有病变对侧小脑FDG代谢均显著低于同侧小脑;其余6例CCD阴性。CCD阳性与阴性患者间的AI值差异有统计学意义(AI平均值分别为0.19±0.04和0.05±0.02, t=-5.650, P<0.05)。结论 ¹⁸F-FDG PET/CT能够检测出原发淋巴瘤导致的CCD;AI是有效的半定量检测指标。

英文摘要

Objective To explore the value of ¹⁸F-FDG PET/CT and asymmetry index (AI) in detecting crossed cerebellar diaschisis (CCD) in primary cerebral lymphoma (PCL). Methods Images of 18F-FDG PET/CT and contrast-enhanced MRI of 12 immunocompetent patients with PCL confirmed by surgery or biopsy were retrospectively reviewed. Both visual analysis and AI semi-quantitative analysis were performed between the ipsilateral cerebellar hemispheres of lesions and the contralateral sides in all patients. Patients with AI more than 0.1 and those with AI equal to 0.10 or less than 0.10 were classified as CCD-positive and CCD-negative, respectively. Results All lesions were nodular or massive with strongly hyper metabolism on FDG PET and remarkable enhancement on contrast-enhanced MRI. Solitary lesions were found in 10 cases, and multiple lesions in 2 cases. In these patients, six cases (all were solitary lesions) were CCD-positive and others were CCD-negative on both visual analysis and AI in the FDG PET/CT study. Between CCD-positive and CCD-negative patients, mean AI values were significantly different (0.19±0.04, 0.05±0.02, t=-5.650, P<0.05). Conclusion CCD in PCL can be detected with ¹⁸F-FDG PET/CT, and AI is an available semi-quantitative parameter in detecting and assessing CCD.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是第6336639 位访问者

版权所有: 《中国医学影像技术》期刊社

主管单位:中国科学院 主办单位:中国科学院声学研究所

地址:北京市海淀区北四环西路21号大猷楼502室 邮政编码:100190 电话:010-82547901/2/3 传真:010-82547903

京ICP备12000849号-1

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计